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 BROI.0012.3.4.2018 

 

 

Protokół nr 30/18 

z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 

z dnia  18 czerwca  2018  roku 

 

 

 

1) Otwarcie obrad Komisji. 

 

Pan Karol Matusiak Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu dnia 18 

czerwca 2018 roku o godzinie 8:35
 
otworzył obrady Komisji  Edukacji, Kultury. Powitał 

członków Komisji, Pana Wicestarostę – Marka Jaskulskiego oraz Panią Naczelnik Wydziału 

Edukacji i Spraw Społecznych – Monikę Leśniewską. 

Lista zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

 

2) Stwierdzenie quorum.  

 

Przewodnicząca Komisji na podstawie listy obecności stwierdził, że w obradach uczestniczy 

5 radnych, co wobec ustawowego składu Komisji, liczącego 6 osób stanowi wymagane 

quorum, a zatem obrady są prawomocne.  

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  

 

 

3) Przyjęcie porządku obrad.  

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że wraz z zawiadomieniem członkowie Komisji 

otrzymali porządek obrad. Przewodniczący Komisji przedstawił porządek obrad: 

Proponowany porządek obrad:  

1) Otwarcie obrad Komisji. 

2) Stwierdzenie quorum.  

3) Przyjęcie porządku obrad. 

4) Przyjęcie protokołu nr 29/18 z dnia 21 maja 2018 r.  

5) Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie powierzenia 

Miastu Kowal prowadzenia zadania publicznego z zakresu kultury i ochrony 

dziedzictwa narodowego dotyczącego organizacji Inauguracji obchodów 100 –lecia 

odzyskania przez Polskę Niepodległości połączonej z Dożynkami Powiatowymi pn:  

„W 100- lecie odzyskania niepodległości Ojczyźnie naszej plon niesiemy plon”. 

6) Informacja Zarządu Powiatu dotyczącej realizacji zadań i podejmowanych działań  

w zakresie promocji powiatu. 

7) Informacja  Zarządu Powiatu w sprawie kosztów prowadzenia szkół na podstawie 

danych z 2017 r. wraz z informacją o wysokości subwencji uzyskanej w 2017 r. na 

realizację zadań oświatowych. 

8) Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwalenia 

zasad wsparcia finansowego edukacji uzdolnionej młodzieży z terenu Powiatu 

Włocławskiego. 

9) Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie regulaminu 

przyznawania Stypendiów Starosty Włocławskiego dla uczniów szkół 

ponadpodstawowych dla młodzieży prowadzonych przez Powiat Włocławski 

10) Sprawy różne.  
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11) Zamknięcie obrad Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji zapytał, czy są inne propozycje do porządku obrad? 

Wobec braku innych propozycji. Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za przyjęciem 

porządku obrad, składającego się z 11 punktów porządku obrad i przeprowadził procedurę 

głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że 

porządek obrad został przyjęty. 

Proponowany porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie obrad Komisji. 

2. Stwierdzenie quorum.  

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu nr 29/18 z dnia 21 maja 2018 r.  

5. Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie powierzenia 

Miastu Kowal prowadzenia zadania publicznego z zakresu kultury i ochrony 

dziedzictwa narodowego dotyczącego organizacji Inauguracji obchodów 100 –lecia 

odzyskania przez Polskę Niepodległości połączonej z Dożynkami Powiatowymi pn:  

„W 100- lecie odzyskania niepodległości Ojczyźnie naszej plon niesiemy plon”. 

6. Informacja Zarządu Powiatu dotyczącej realizacji zadań i podejmowanych działań  

w zakresie promocji powiatu. 

7. Informacja  Zarządu Powiatu w sprawie kosztów prowadzenia szkół na podstawie 

danych z 2017 r. wraz z informacją o wysokości subwencji uzyskanej w 2017 r. na 

realizację zadań oświatowych. 

8. Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwalenia 

zasad wsparcia finansowego edukacji uzdolnionej młodzieży z terenu Powiatu 

Włocławskiego. 

9. Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie regulaminu 

przyznawania Stypendiów Starosty Włocławskiego dla uczniów szkół 

ponadpodstawowych dla młodzieży prowadzonych przez Powiat Włocławski 

10. Sprawy różne.  

11. Zamknięcie obrad Komisji. 

 

 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

 

 

4) Przyjęcie protokołu nr 29/18 z dnia 21 maja 2018 r. 

 

Przewodniczący Komisji  poinformował, iż z ostatniego posiedzenia komisji został 

sporządzony protokół, który był do wglądu w Biurze Rady i Ochrony Informacji. 

Przewodniczący zapytał radnych, czy mają uwagi do przedłożonego protokołu? Uwag nie 

było, dlatego zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu 28/18 z dnia 21 maja 2018 roku 

i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za – 5 

Przeciwko – 0  

Wstrzymało się – 0 
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Na podstawie przeprowadzonych głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że protokół 

nr 29/18 z dnia 21 maja 2018 roku został przyjęty.  
 

5) Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie powierzenia 

Miastu Kowal prowadzenia zadania publicznego z zakresu kultury i ochrony 

dziedzictwa narodowego dotyczącego organizacji Inauguracji obchodów 100 –lecia 

odzyskania przez Polskę Niepodległości połączonej z Dożynkami Powiatowymi pn:  

„W 100- lecie odzyskania niepodległości Ojczyźnie naszej plon niesiemy plon”. 

 

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że członkowie komisji wraz z zawiadomieniem 

otrzymali projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie powierzenia Miastu Kowal prowadzenia 

zadania publicznego z zakresu kultury i ochrony dziedzictwa narodowego dotyczącego 

organizacji Inauguracji obchodów 100 –lecia odzyskania przez Polskę Niepodległości 

połączonej z Dożynkami Powiatowymi pn: „W 100- lecie odzyskania niepodległości 

Ojczyźnie naszej plon niesiemy plon”. 

Wicestarosta poinformował, że Burmistrz Miasta Kowal w 2017 r. złożył propozycję 

wspólnej organizacji Inauguracji obchodów 100- lecia odzyskania przez Polskę 

niepodległości wraz z Dożynkami Powiatowo – Miejsko Parafialnymi, które odbędą się 15 

sierpnia 2018 r. w Parafii pw. Św. Urszuli w Kowalu. W ramach tych obchodów 

przewidziana jest Msza święta dziękczynna za 100 lat Niepodległej Ojczyzny i plony, część 

obrzędowa (przemarsz korowodu dożynkowego, przekazanie bochnów chleba, korowód 

wieńców dożynkowych), część artystyczna (występ zespołu pieśni i tańca Śląsk oraz koncert 

zespołu Kombi) i zabawa taneczna dla społeczności lokalnej Miasta Kowal oraz mieszkańców 

Powiatu Włocławskiego. Na realizację tego zadania zostały zaplanowane środki w budżecie 

powiatu w wysokości 60.000 zł w dz. 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, rozdz. 

92195 Pozostała działalność, § 2310 Dotacja celowa przekazywana gminie na zadania bieżące 

na podstawie porozumień/umów między jednostkami samorządu terytorialnego. Mając 

powyższe na uwadze proponuje się przeznaczyć z budżetu powiatu środki w wysokości 

60.000 zł w formie dotacji celowej dla Miasta Kowal na organizację Inauguracji obchodów 

niepodległości wraz z dożynkami Powiatowymi pn: „W 100 lat Niepodległej Ojczyźnie plon 

niesiemy plon”. Dotacja może być przeznaczona wyłącznie na organizację uroczystości, m. 

in.: na wynajem profesjonalnej sceny, nagłośnienia, akustyki, oświetlenia lub na 

zorganizowanie występów zespołów. 

Przewodniczący Komisji zapytał jaki jest udział powiatu w finansowaniu tej imprezy? 

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych poinformowała, że udział powiatu z 

pewnością będzie mniejszy niż 50%, ponieważ grają dwa zespoły Śląsk to jest około 2000 

osób plus Zespół Kombi. Z dotacji powiatu może uda się pokryć występ jednego z zespołów. 

Naczelnik zwróciła się do członków Komisji o przekazanie informacji do samorządów gmin, 

że nie są przewidziane składanie kwiatów pod pomnikiem do poszczególnych delegacji z 

gmin. Odbędzie się to w sposób symboliczny poprzez złożenie kwiatów od powiatu i 

gospodarzy. 

Wicestarosta poprosił, aby w kościele były po 1 sztandarze  z każdej gminy, aby tego nie 

powielać.  

Radny Wojciech Rudziński zapytał, czy są wytypowani starostowie dożynek? 

Wicestarosta powiedział, że są wytypowane osoby związane  z rolnictwem.  

Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, kto jest z pozytywnym zaopiniowaniem 

projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie powierzenia Miastu Kowal prowadzenia zadania 

publicznego z zakresu kultury i ochrony dziedzictwa narodowego dotyczącego organizacji 

Inauguracji obchodów 100 –lecia odzyskania przez Polskę Niepodległości połączonej 

z Dożynkami Powiatowymi pn.: „W 100- lecie odzyskania niepodległości Ojczyźnie naszej 

plon niesiemy plon” i przeprowadził procedurę głosowania. 
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Wyniki głosowania: 
Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie powierzenia Miastu 

Kowal prowadzenia zadania publicznego z zakresu kultury i ochrony dziedzictwa 

narodowego dotyczącego organizacji Inauguracji obchodów 100 –lecia odzyskania przez 

Polskę Niepodległości połączonej z Dożynkami Powiatowymi pn: „W 100- lecie odzyskania 

niepodległości Ojczyźnie naszej plon niesiemy plon”. 

Projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie powierzenia Miastu Kowal prowadzenia zadania 

publicznego z zakresu kultury i ochrony dziedzictwa narodowego dotyczącego organizacji 

Inauguracji obchodów 100 –lecia odzyskania przez Polskę Niepodległości połączonej 

z Dożynkami Powiatowymi pn: „W 100- lecie odzyskania niepodległości Ojczyźnie naszej 

plon niesiemy plon” stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

6) Informacja Zarządu Powiatu dotyczącej realizacji zadań i podejmowanych działań  

w zakresie promocji powiatu. 

Przewodniczący Komisji poinformował, że członkowie komisji wraz z zawiadomieniem 

otrzymali Informację Zarządu Powiatu dotyczącej realizacji zadań i podejmowanych działań 

w zakresie promocji powiatu. Przewodniczący Komisji zapytał, czy są pytania? 

Radny Wojciech Rudziński zapytał, jaka kwota zostanie wydatkowana na promocje w 

roku 2017? 

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych poinformowała, że nie umie 

odpowiedzieć na to pytanie, ponieważ pracownik, który od wielu lat zajmował się promocją 

przeszedł na emeryturę i naczelnik przejmuje ten budżet i nie ma utrwalone w pamięci jakie 

to będą kwoty. Naczelnik na bieżąco stara się to kontrolować. W zeszłym roku promocja 

była w Wydziale Inwestycji i Rozwoju, w tym roku od stycznia wróciła do Wydziału 

Edukacji, Kultury i Sportu.   

Radny Wojciech Rudziński poprosił o przygotowanie takiej informacji na następne 

posiedzenie komisji.  

Radna Alicja Sadowska zapytała, czy numery miesięczników i innych wydawnictw to 

liczba tych numerów wynikające z ilości wydawnictw? 

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych poinformowała, że różne  

wydawnictwa wydają swoje numery. Powiat stara się, żeby w każdym numerze wydawanym 

przez wydawnictwo była strona dotycząca powiatu.  

Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za przyjęciem informacji Zarządu Powiatu 

dotyczącej realizacji zadań i podejmowanych działań w zakresie promocji powiatu i 

przeprowadził procedurę głosowania.  

Wyniki głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, ze 

Komisja przyjęła informację Zarządu Powiatu dotyczącej realizacji zadań i podejmowanych 

działań w zakresie promocji powiatu. 

Informacja Zarządu Powiatu dotyczącej realizacji zadań i podejmowanych działań  

w zakresie promocji powiatu stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
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7) Informacja  Zarządu Powiatu w sprawie kosztów prowadzenia szkół na podstawie 

danych z 2017 r. wraz z informacją o wysokości subwencji uzyskanej w 2017 r. na 

realizację zadań oświatowych. 

Przewodniczący Komisji poinformował, że członkowie komisji wraz z zawiadomieniem 

otrzymali Informację Zarządu Powiatu w sprawie kosztów prowadzenia szkół na podstawie 

danych z 2017 r. wraz z informacją o wysokości subwencji uzyskanej w 2017 r. na 

realizację zadań oświatowych. Przewodniczący Komisji zapytał, czy są pytania? 

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych poinformowała, że należy pamiętać, 

iż subwencja oświatowa nie jest naliczana. Ona jest dzielona. Kwota ustalona przez  

Ministra Finansów i Ministra Edukacji  w budżecie w miesiącu październiku to w miesiącu 

grudniu dzielone jest na uczniów. W mediach podawana jest informacja, że subwencja jest 

wyższa i uwzględnia podwyżki dla nauczycieli. Zdaniem naczelnika to jest nieprawdą, 

ponieważ „miesza” się waga jeśli chodzi o uczniów. Do tej pory do 2016 roku w  szkołach 

zawodowych była jedna waga subwencji oświatowej – 0,23%, w tym roku jest 6 wag 

subwencji oświatowej na ucznia w szkole zawodowej w zależności od kierunków 

kształcenia. Bywają takie kierunki kształcenia, że waga spadła z 0,23 do 0,01.  Nie wszędzie 

to się bilansuje. Najbardziej cierpią szkoły dla dorosłych, gdzie subwencja  spadła z 1 do 

0,42 w przypadku uczniów szkół publicznych, aż do 0,1 uczniów szkół niepublicznych. 

Ministerstwo bardzo obcina subwencje dla szkół dla dorosłych i obcina subwencje dla szkół 

zawodowych. Jeśli nabory nie wzrosną to trzeba będzie dokładać coraz więcej do subwencji. 

Radna Alicja Sadowska powiedziała, że oprócz subwencji są jeszcze dotacje celowe.  

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych poinformowała, że subwencja 

oświatowa powinna sfinansować wydatki bieżące i  wynagrodzenia dla nauczycieli. Pani 

Minister podczas spotkania w Browarze B, kiedy wprowadzono „dobrą zmianę” 

powiedziała, ze subwencja powinna wystarczyć na wynagrodzenia dla nauczycieli. Okazuje 

się, że nawet na to nie wystarczy.  

Radna Alicja Sadowska zapytała, w których szkołach subwencja zaspakaja wszystkie 

potrzeby, ponieważ do roku 2015 w ZS w Izbicy Kujawskiej pozostawało nawet do 100 000 

zł.  

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych poinformowała, że w roku 2018 

powita do ZS w Izbicy Kujawskiej dołoży ponad 1000 000 zł.  

Wicestarosta zapytał, czy na  wynagrodzenia, czy też na inwestycje i remonty? 

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych poinformowała, że na bieżące 

sprawy. Remonty i inwestycje nie. Plan wydatków bieżących na 2018 rok jest 2 109 090 zł. 

subwencje powiat otrzyma  w wysokości 1 093 047,23 zł. do dołożenia powiat ma 

1 016 042,77 zł.  

Radna Alicji Sadowska zapytała, ile powiat dopłaca do innych szkół?  

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych poinformowała, że wydatki 

inwestycyjne i remonty to ogólna kwota wyniosła 1 875 844,58 zł za 2017 rok. Bieżące 

funkcjonowanie szkół  powiatowych wyniosło 8 628 503,87 zł.  

Radna Alicji Sadowska zapytała, ile powiat dokładał do każdej szkoły? 

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych poinformowała, że za rok 2017 

takich informacji nie ma. Naczelnik posiada informacje na rok 2018. 

Radny Wojciech Rudziński zapytał, jaka subwencja oświatowa była przekazywana do 

poszczególnych szkół? 

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych poinformowała, że nie ma wyliczonej 

różnicy, ale ma wyliczoną wysokość subwencji. Koszty funkcjonowania LO w Kowalu 

wyniosły 852 663,66 zł, natomiast 373 067,47 zł wyniosła subwencja. Jeśli chodzi o LO dla 

Dorosłych w Kowalu to koszty wyniosły  252052,25 zł, natomiast  198 194,95 zł wyniosła 

wysokość subwencji. W przypadku szkoły Policealnej w Kowalu koszty wyniosły 

373440,80 zł, natomiast subwencja 649 938,46.  Naczelnik przekazała radnym kserokopie 
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dokumentu przedstawiającego Jednostkowy koszt kształcenia ucznia w placówkach 

oświatowych Powiatu Włocławskiego z wyłączeniem wydatków inwestycyjnych i 

remontów kapitalnych, która stanowi załącznik nr do niniejszego protokołu. Nigdy 

finansowanie oświaty nie było dochodowe.  

Radna Alicja Sadowska powiedziała, że powiat powinien się liczyć również z nielicznymi 

klasami w niektórych szkołach i wzrostem kosztów.  

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych poinformowała, że pomogłoby by to, 

żeby klasy miały po około 20 uczniów. Może pomóc zniwelowanie jednorazowego dodatku 

dla nauczycieli. Jeśli nie będą zatrudniani nowi nauczyciele, a zostaną przydzielone 

nadgodziny nauczycielom zatrudnionym to wtedy nie będzie wypłacany dodatek 

jednorazowy. Koszty będą na pewno wyższe chociaż z tego względu, że mimo, iż klasa ma 

13 osób, czy 26 to podstawa programowa musi być zrealizowana.  

Przewodniczący Komisji powiedział, że jednostkowy koszt kształcenia ucznia w LO w 

Kowalu wynosi 21 315,84 zł. To jest znacznie większy koszt niż w pozostałych szkołach.  

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych poinformowała, że jeśli nabór będzie 

utrzymany na poziomie roku ubiegłego tj. 20 osób to te koszty będą diametralnie spadać.  

Radny Andrzej Stasiak powiedział, że świadectwa są już składne do szkół. Dyrektorzy już 

pewnie wiedzą jaka jest sytuacja jeśli chodzi o nabór. 

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych poinformowała, że w piątek jest 

zakończenie roku i każdego dnia będzie monitorowane jaką liczbą uczniów zgłasza się do 

danej szkół.  

Radna Alicja Sadowska powiedziała, iż bywa i tak, że liczba uczniów i w miesiącu 

wrześniu się jeszcze zmienia z uwagi na możliwość przeniesienia się w tych dwóch 

pierwszych tygodniach. 

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych poinformowała, że szkoły 

włocławskie stanowią dużą konkurencje dla szkół powiatowych, ponieważ z każdej 

miejscowości jest dojazd do Włocławka, szkoły są umieszczone w centrum miasta lub w 

punktach do których jest łatwy dojazd.  

Radna Alicja Sadowska powiedziała, że szkoły powiatowe powinny wprowadzać 

specjalistyczne kierunki. Radna będąc dyrektorem ZS w Izbicy Kujawskiej przez wiele lat 

wprowadzała ciekawe nowe kierunki: kierunki plastyczne, artystyczne, mundurowe, 

specjalistyczne w zakresie przedmiotów ścisłych. Przez wiele lat do ZS w Izbicy Kujawskiej 

uczniów przybywało dużo i były nawet lata, kiedy liczba uczniów wynosiła około 350.  

Radny Andrzej Stasiak powiedział, że szkoły powiatowe powinny być na tyle atrakcyjne, 

aby być szkołą pierwszego wyboru, a nie drugiego, czy trzeciego.  

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych poinformowała, że jedna ze szkół 

włocławskich miała problem z naborem, ale po odpowiednim nazwaniu kierunku 

kształcenia nabór radyklanie się zwiększył. 

Radny Andrzej Stasiak powiedział, że ważnym elementem jest marketing szkół 

powiatowych. 

Przewodniczący Komisji powiedział, że w tym roku powiat dołożył około 4 000 000 zł do 

szkół. Przewodniczący Komisji zapytał, jaką kwotę dołożono w zeszłym roku? 

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych poinformowała, że w zeszłym roku 

była to kwota ok 2 mln zł.  

Radny Wojciech Rudziński powiedział, że wg. jego wiedzy technika były droższe w 

prowadzeniu, a tu koszt jednostkowy w innych szkołach jest też wysoki. W technikum jest 

zawsze więcej godzin, w liceum jest mniej godzin do nauczania.   

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych poinformowała, że na podstawie 

analizy dokonywanej na 2017 ok to tak jest, ponieważ żeby się zbilansowało prowadzenie 

liceum wystarcza dwie klasy  24 osobowe w liceum, ale już w przypadku technikum te klasy 

muszą być 28 osobowe. 

Radny Andrzej Stasiak powiedział, że klasy licealne są mniejsze.  
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Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych poinformowała, że trzeba podjąć 

działania, aby liczba uczniów wzrosła w szkołach powiatowych. 

Radna Alicja Sadowska powiedziała, że w przyszłym roku przy podobnym naborze, który 

w tych ostatnich 2-3 latach występował w szkołach będzie taka sytuacja, że do klas 

pierwszych przyjmowano dotychczas 30 uczniów, a teraz z podziałem na 2 klasy pierwsze 

będą to klasy mało liczne – 15 osobowe, a koszty kształcenia będą zbliżone.   

Przewodniczący Komisji zapytał, czy są jeszcze pytania do przedłożonej informacji? 

Wobec braku pytań Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za przyjęciem Informacji  

Zarządu Powiatu w sprawie kosztów prowadzenia szkół na podstawie danych z 2017 r. wraz 

z informacją o wysokości subwencji uzyskanej w 2017 r. na realizację zadań oświatowych i 

przeprowadził procedurę głosowania.  

Wyniki głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że 

Komisja przyjęła Informację  Zarządu Powiatu w sprawie kosztów prowadzenia szkół na 

podstawie danych z 2017 r. wraz z informacją o wysokości subwencji uzyskanej w 2017 r. 

na realizację zadań oświatowych.  

Informacja  Zarządu Powiatu w sprawie kosztów prowadzenia szkół na podstawie danych z 

2017 r. wraz z informacją o wysokości subwencji uzyskanej w 2017 r. na realizację zadań 

oświatowych stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

Radny Wojciech Rudziński zapytał, czy powiat dopłaca do utrzymania domów dziecka i 

poradni pedagogiczno-psychologicznej. 

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych poinformowała, że domy dziecka 

finansowane są zupełnie z innej puli tj. z Urzędu Wojewódzkiego. Jeśli chodzi o poradnie to 

do 2017 roku powiat nie dokłada do kosztów utrzymania. 

Radny Wojciech Rudziński zapytał, czy podwyżki dla nauczycieli były pokryte z środków 

subwencji oświatowej? 

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych powiedziała, że minister na spotkaniu 

poinformowała, że jest to w subwencji natomiast naczelnikowi po przeliczeniu się to nie 

bilansuje.  

8) Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwalenia 

zasad wsparcia finansowego edukacji uzdolnionej młodzieży z terenu Powiatu 

Włocławskiego. 

Przewodniczący Komisji poinformował, że członkowie komisji wraz z zawiadomieniem 

otrzymali projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwalenia zasad wsparcia 

finansowego edukacji uzdolnionej młodzieży z terenu Powiatu Włocławskiego. 

Przewodniczący Komisji zapytał, czy są pytania? 

Radna Alicja Sadowska powiedziała, że w §1 pkt. 2 wkradła się chyba pomyłka, ponieważ 

jest zapis cyt.: „stypendium mogą otrzymać”, a dotyczy to wparcia finansowego.  

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych poinformowała, że w systemie 

oświaty nie ma mowy o stypendium jest mowa o programie wparcia dla młodzieży i o 

programie motywacyjnym dla uczniów szkół, że jest obowiązkiem.  

Radna Alicja Sadowska powiedziała, że we wszystkich pozostałych paragrafach używane 

jest określenie „wsparcie finansowe”.  

Przewodniczący Komisji powiedziała, że Komisja to rozumie, ale może warto to 

ujednolicić, ponieważ jeśli uchwała trafi do publikacji Wojewoda może zwrócić uwagę na te 

błędy.  

Radny Wojciech Rudziński zapytał, czy to będzie wsparcie jednorazowe? 



8 

 

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych poinformowała, że tak.  

Naczelnik zaproponowała, że słowo „stypendium” zamienić na słowo „wsparcie finansowe”.  

Przewodniczący Komisji powiedział, że  §6 pkt. 1 brzmi następująco: „Wsparcie 

przyznawane jest przez Komisję powołaną przez Zarząd Powiatu we Włocławku 

w składzie: 

1) przedstawiciel Zarządu Powiatu, 

2) 2 przedstawicieli Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych. 

2. O przyznaniu, bądź nieprzyznaniu wsparcia zawiadamia się zainteresowanych na piśmie. 

3. Wsparcie edukacyjne może być przyznane temu samemu uczniowi kilka razy w ciągu 

nauki w szkole.” We wcześniejszych rozmowach przewijał się tematu udziału w tej komisji 

członka Komisji Edukacji, Kultury i Sportu.  

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych poinformowała, że zrezygnowała, z 

tego w obawie o to, że osoba, która  nie jest bezpośrednio pracownikiem urzędu może 

uczestniczyć w pracach komisji. Wnioski będą przedstawiane na zarządzie. Jest to sprawa 

otwarta, jest komisja i nie będzie to przyznawane jednoosobowo.  

Przewodniczący Komisji powiedział, że wniosku nie rozpatruje zarząd tylko komisja.  

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych poinformowała, że wnioski będzie 

rozpatrywać komisja, ale wnioski będą przedkładane na zarząd. Komisja zaopiniuje wnioski i 

przedstawi je Zarządowi Powiatu.  

Przewodniczący Komisji powiedział, ze  z regulaminu wynika, że to komisja przyznaje 

stypendia, a nie zarząd.  

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych przyznała racje Panu 

Przewodniczącemu i stwierdziła, że zarząd tylko przyznaje określoną pule środków na 

realizację tego zadania.  

Radna Alicja Sadowska powiedziała, że Pan Przewodniczący Komisji pod pojęciem 

„komisji” ma na uwadze komisję edukacji. 

Przewodniczący Komisji zaprzeczył i wyjaśnił, że chodzi o komisję, której skład określony 

jest w §6 pkt.1.  

Radny Andrzej Stasiak powiedział, że w regulaminie § 7 mówi o komisji, następnie jest § 9 

a gdzie, jest  §8? 

Radna Alicja Sadowska odniosła się do składu komisji i powiedziała, że przedstawiciele 

Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych mają takie dogłębne rozeznanie w tych sprawach i 

wybór członka komisji Edukacji, Kultury i Sportu może być niekiedy nieobiektywny, może 

preferować jakiś obszar powiatu. 

Radny Wojciech Rudziński powiedział, że osoby, które zdecydowały się na objęcie mandatu 

radnego powinny być obiektywne a skład komisji można poszerzyć o 4 członka tj. członka 

Komisji Edukacji, Kultury Sportu.  

Radna Alicja Sadowska powiedziała, że zna życie i z obiektywizmem bywa różnie.  

Przewodniczący Komisji zapytał, czy istnieją podstawy prawne, by członek Komisji 

Edukacji, Kultury i Sportu nie wchodził w skład komisji weryfikacyjnej związane z 

przyznaniem wsparcia edukacyjne.  

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych powiedziała, ze musiałaby to wyjaśnić 

z Panią Mecenas, ale nie sądzi, żeby istniały takie przepisy. 

Radna Alicja Sadowska stwierdziła, że wówczas będzie 4 członków tej komisji.  

Przewodniczący Komisji złożył wniosek, aby członkowie Komisji Edukacji, Kultury i 

Sportu uczestniczyli w przyznawaniu stypendium dla uzdolnionej młodzieży. Podjęcie lub 

odrzucenie tego wniosku pokaże, czy dyskusja w tym temacie jest zasadna i wówczas będzie 

można ustalić liczbę osób, która będzie mogła wchodzić w skład tej komisji. Następnie 

Przewodniczący komisji zapytał, kto jest za podjęciem wniosku i przeprowadził procedurę 

głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-2 
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Przeciw-3 

Wstrzymało się -0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że  

wniosek został odrzucony, w związku tym dyskusja w tym temacie jest bezzasadna. 

Radny Wojciech Rudziński zapytał, czy wsparcie finansowe będzie przyznawane tylko za 

naukę? Na komisji poruszano również kwestie osiągnięć artystycznych i sportowych. 

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych powiedziała, że z tego tytułu zostały 

uchylone uchwały wsparcia w innych powiatach, dlatego, że należałoby zastosować ustawę o 

sporcie i na podstawie tej ustawy stworzyć odrębną uchwałę. Jeżeli jest taka wola to taka 

uchwała również zostanie przygotowana, ale w stosownym czasie, ponieważ wydział nie 

zdążył przygotować tych uchwał. Naczelnik stwierdził, że to nie są proste uchwały. One są 

opublikowane w dzienniku urzędowym Woj. Kujawsko-Pomorskiego. Te projekt były 

kilkakrotnie czytane i sprawdzane również przez Panią mecenas, a i tak radny zauważył błąd  

w numeracji. Szkołom rolniczym powiat nie może udzielić stypendium, ponieważ to nie są 

szkoły prowadzone przez powiat. Jeśli będzie finalista olimpiady to może otrzymać wsparcie. 

Chodziło o to, aby objąć wsparciem finansowym młodzież, która mieszka na ternie powiatu 

włocławskiego, a nie jest uczniami szkół powiatowych. Naczelnik uzupełniła, że w §2 

regulaminu jest zapis o następującej treści: „Wsparcie edukacyjne dla uzdolnionej młodzieży 

przyznaje się dla uczniów, którzy wykażą się wysokimi osiągnięciami naukowymi na 

szczeblu wojewódzkim, regionalnym lub ogólnopolskim.”  

Radna Alicja Sadowska powiedziała, że nie tylko będą się wyróżniali w określonym 

zakresie uzdolnień i osiągnięć, ale będą mieli również trudną sytuację.  

Przewodniczący Komisji zapytał, czy tu nie ma sprzeczności jeśli chodzi o § 6 ust.1, który 

brzmi: „Wsparcie przyznawane jest przez Komisję powołaną przez Zarząd Powiatu we 

Włocławku w składzie”. Czy zarząd sam może wytypować członka do komisji? 

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych powiedziała, że zarząd działa 

kolegialnie. Jeśli jest to jeden przedstawiciel zarządu to nie ma sprzeczności.  

Radna Alicja Sadowska powiedziała, że wśród członka zarządu już jest przedstawiciel Rady 

Powiatu we Włocławku.  

Przewodniczący Komisji powiedział, że przedstawiciel rady tak, ale dobrze byłoby, aby był 

przedstawiciel Komisji Edukacji, Kultury i Sportu.  

Radny Wojciech Rudziński powiedział, że składanie wniosków powinno upływać z dniem 

30 września. Okres wakacji jest martwy.  

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych powiedziała, że okres pokrywa się ze 

stypendiami Prezesa Rady Ministrów i Marszałka.  

Przewodniczący Komisji zapytał, czy są jeszcze uwagi? 

Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji zaproponował, aby  w §1 pkt 2 stypendium 

zamienić na słowa ”wparcie edukacyjne”. Następnie Przewodniczący Komisji zapytał, kto 

jest za podjęciem wniosku i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Przewodniczący Komisji zapytał, do kiedy jest termin składania wniosków? Kiedy następuje 

wypłata środków finansowych? 

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych powiedziała, że do 30 sierpnia. Nie ma 

żadnego terminu wypłaty stypendium. Dobrym momentem byłoby Święto Edukacji 

Narodowej, które jest w miesiącu październiku. Wówczas można zaprosić uczniów na to 

święto i oficjalnie wręczyć nagrody. Jeśli termin zostanie przesunięty do września to nie uda 

się przesunąć środków finansowych.  

Radny Wojciech Rudziński dlaczego wsparcie finansowe może być za osiągnięcia naukowe, 

a nie za osiągniecia w konkursach artystycznych i sportowych? 
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Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych powiedziała, że musiała być poddana 

pod tą uchwałę również uchwała o sporcie oraz uchwała o działalności kulturalnej. Należy 

stworzyć odrębną uchwałę i zawrzeć te elementy. Te uchwały są uchylane przez nadzór. 

Podstawa prawna uchwały udzielenia stypendium sportowego była zarzucona przez nadzór 

wojewody, że użyto nie tej podstawy prawnej i nie mieści się to w kategorii stypendiów 

naukowych.   

Przewodniczący Komisji zapytał, czy są jeszcze jakieś uwagi? 

Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za pozytywnym 

zaopiniowaniem projektu uchwały  w sprawie uchwalenia zasad wsparcia finansowego 

edukacji uzdolnionej młodzieży z terenu Powiatu Włocławskiego wraz z wcześniej 

przegłosowanymi poprawkami i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia zasad wsparcia finansowego 

edukacji uzdolnionej młodzieży z terenu Powiatu Włocławskiego wraz z wcześniej 

przegłosowanymi poprawkami. 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia zasad wsparcia finansowego edukacji uzdolnionej 

młodzieży z terenu Powiatu Włocławskiego wraz z wcześniej przegłosowanymi poprawkami 

stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  

9) Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie 

regulaminu przyznawania Stypendiów Starosty Włocławskiego dla uczniów szkół 

ponadpodstawowych dla młodzieży prowadzonych przez Powiat Włocławski 

Przewodniczący Komisji poinformował, że członkowie komisji wraz z zawiadomieniem 

otrzymali projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie regulaminu przyznawania Stypendiów 

Starosty Włocławskiego dla uczniów szkół ponadpodstawowych dla młodzieży 

prowadzonych przez Powiat Włocławski. Przewodniczący Komisji zapytał, czy są pytania? 

Przewodniczący Komisji powiedział, że w poprzednim regulaminie do wniosku była 

dołączana opinia dyrektora szkoły, do której uczeń uczestniczy. Przewodniczący Komisji 

zapytał, czy  w tym regulaminie też tak nie powinno być? 

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych powiedziała, że w tym przypadku jest 

opinia dyrektora jeśli chodzi o wstrzymaniu stypendium. W tym regulaminie jest błędna 

numeracja, po §7 powinien być §8, następnie §9. Jeśli uczeń, który otrzymuję stypendium 

starosty w jakiś sposób naruszy godność szkoły to takie stypendium się wstrzymuje.  

Przewodniczący Komisji powiedział, że jeśli ma zostać przyznane stypendium to musi być 

również opinia dyrektora.  

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych powiedziała, że jeśli jest to uczeń 

danej szkoły, ma wzorowe zachowanie i odpowiednią średnią to ta opinia nie jest konieczna. 

Przewodniczący Komisji zapytał, co stoi na przeszkodzie, żeby to się znalazło w 

dokumentacji?  

Radny Wojciech Rudziński powiedział, że w przypadku stypendium Prezesa Rady 

Ministrów wniosek sporządza Dyrektor szkoły i rada pedagogiczna. Rady uważa, że w 

regulaminie powinno to być regulowane, kto taki wniosek sporządza.  

Radna Alicja Sadowska powiedziała, że jest to uzgadnianie z radą pedagogiczną. Tylko 

dyrektor swoim podpisem firmuje uchwałę rady pedagogicznej. Decyzja dotyczy całej rady 

pedagogicznej. Dyrektor tylko się podpisuje jako przewodniczący.  

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych powiedziała, że wniosek może złożyć 

pedagog, rodzic, wychowawca, uczeń jeśli jest pełnoletni i jest uczniem szkoły. Jeśli uczeń 
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ma wzorowe zachowanie i dobre wyniki w nauce to jeśli byłoby coś nie tak to tego 

wzorowego zachowania by nie miał. To jest dodatkowy dokument, który należy złożyć do 

wniosku. Inna sytuacja jest wtedy, kiedy wzorowy uczeń naruszy statut szkoły to wtedy 

dyrektor może złożyć wniosek o wstrzymaniu stypendium. 

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych zaproponowała, aby w §5 pkt , który 

brzmi: „Wnioski o przyznanie stypendium składa w imieniu ucznia rodzic (lub opiekun 

prawny), pedagog szkolny lub wychowawca klasy, bądź gdy uczeń osiągnął pełnoletniość - 

on sam.” dopisać zwrot „po zaopiniowania go przez dyrektora szkoły”.  

Radny Wojciech Rudziński powiedział, że jest pewna nieścisłość jeśli chodzi o dobrą ocenę 

z zachowania. Według radnego w poprzednim semestrze też to zachowanie powinno być 

wzorowe. 

Radna Alicja Sadowska wyjaśniła, że chodzi o to, iż jest ciągłość tych wysokich ocen i na 

zakończenie semestru poprzedniego i ostatniego. To nie jest ocena tylko końcowa, a 

wcześniej mogła być niższa tylko to jest ciągłość. 

Radny Wojciech Rudziński zaproponował, aby zamiast zapisu: „w poprzednim semestrze”  

napisać „na koniec roku.”  

Wicestarosta powiedział, że takich chętnych może być kilku, albo i więcej.  

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych zaproponowała zapis „ w klasyfikacji 

końcowo rocznej”.  

Przewodniczący Komisji powiedział, że nie będzie to dotyczyło ucznia, który skończył 

pierwszą klasę.  

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych powiedział, że wniosek składa się do 

końca lipca to już ocena końcowa będzie. 

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych powiedziała, że w związku z 

proponowanymi zmianami § 3 powinien brzmieć: „Stypendium naukowe przyznaje się dla 

jednego ucznia danej szkoły, który uzyskał co najmniej bardzo dobrą ocenę z zachowania 

oraz w klasyfikacji końcowo rocznej uzyskał średnią ocen: 

   - uzyskał średnią ocen co najmniej: 5,00 – liceum, 4,50 – technikum i 4,0 branżowej szkoły 

I stopnia lub 

  - uzyskał tytuł laureata, finalisty lub otrzymał wyróżnienie w konkursach i olimpiadach 

przedmiotowych o zasięgu wojewódzkim, regionalnym lub ogólnopolskim.”  

Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za przyjęciem poprawki zaproponowanej przez 

Panią Naczelnik i przeprowadził procedurę głosowania. 

 Wyniki głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych powiedziała, że w § 5 pkt.1 ustala się 

brzmienie: „ Wnioski o przyznanie stypendium składa w imieniu ucznia rodzic (lub opiekun 

prawny), pedagog szkolny lub wychowawca klasy, bądź gdy uczeń osiągnął pełnoletniość - 

on sam, po zaopiniowaniu wniosku przez dyrektora szkoły.”  

Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za przyjęciem poprawki zaproponowanej przez 

Panią Naczelnik i przeprowadził procedurę głosowania. 

 Wyniki głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych powiedziała, że w regulaminie 

poprawy wymaga również numeracja po §7 ust.1 powinien być §8 ust.1 a później §9 ust. 1.  

Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za przyjęciem poprawki zaproponowanej przez 

Panią Naczelnik i przeprowadził procedurę głosowania. 

 Wyniki głosowania: 



12 

 

Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Radny Wojciech Rudziński powiedział, że w przypadku określenia średniej to po wyrażeniu  

„ 4,0 branżowej szkoły I stopnia” dodać „lub /i zasadniczej szkoły zawodowej starego typu.” 

Te szkoły będą jeszcze istniały przez rok. 

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych powiedziała, że są to są klasy 

zasadniczej szkoły zawodowej w branżowej szkole I stopnia. To jest branżowa szkoła I 

stopnia a te dwie klasy są to klasy zasadniczej szkoły zawodowej w Szkole Branżowej I 

Stopnia. Szkoła ma nazwę branżowa natomiast klasa jest szkoły zawodowej.  

Przewodniczący Komisji zapytał, czy są jeszcze jakieś uwagi? 

Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za pozytywnym 

zaopiniowaniem projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie regulaminu przyznawania 

Stypendiów Starosty Włocławskiego dla uczniów szkół ponadpodstawowych dla młodzieży 

prowadzonych przez Powiat Włocławski i przeprowadził procedurę głosowania. 

 Wyniki głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie regulaminu przyznawania Stypendiów 

Starosty Włocławskiego dla uczniów szkół ponadpodstawowych dla młodzieży 

prowadzonych przez Powiat Włocławski. 

Projekt uchwały w sprawie regulaminu przyznawania Stypendiów Starosty Włocławskiego 

dla uczniów szkół ponadpodstawowych dla młodzieży prowadzonych przez Powiat 

Włocławski stanowi załącznik nr do niniejszego protokołu.     

           

 

8) Sprawy różne. 

 

Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają jakieś sprawy, które 

należałoby poruszyć w tym punkcie obrad? 

Więcej głosów nie było.  

 

9) Zamkniecie obrad Komisji 

 

Przewodniczący Komisji w związku ze zrealizowaniem porządku obrad dokonał 18 czerwca 

2018 roku o godzinie 10:05   zamknięcia obrad Komisji Edukacji, Kultury i Sportu.  

 

    Przewodniczący Komisji  

Edukacji, Kultury i Sportu 

 

           Karol Matusiak 

    

 

 

 

Ze Starostwa Powiatowego protokołowała: 

Marta Grzegórska ………………………… 


